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Protokół  Nr 8/19 

z posiedzenia Komisji ds. Społecznych 

odbytego w dniu   18.09.2019 r. godz. 18.20 

 

Komisja odbyła posiedzenie w składzie: Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych  radna Dorota 

Orzoł, wiceprzewodniczący komisji radna Czesława Grabowska, członek komisji radny Dariusz 

Dąbkowski, członek komisji radny  Ireneusz Siwiec.. Nieobecny członek komisji radny Andrzej 

Stechnij. Lista obecności zał. Nr 1. W posiedzeniu udział wzięły: p. Irena Rybarczyk - wice wójt. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie  i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski do protokołu z posiedzenia komisji w dniu  26.06.2019 r. 

3. Ochrona środowiska, gospodarka odpadami w gminie.  

4. Analiza informacji Wójta o realizacji: 

a) Regulaminu utrzymania porządku, 

b) Gminnego programu ochrony środowiska 

c) Programu usuwania azbestu. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na wykonanie zadania inwestycyjnego 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 1703Z. Przejście przez miejscowość Kunowo” – projekt nr  

61/19 

b) w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Kobylanka na lata 

2013 – 2022 - projekt nr 62/19 

c) w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia, w drodze regulaminu niektórych 

składników wynagradzania nauczycieli oraz wysokości i warunków przyznawania nagród dla 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach na terenie Gminy Kobylanka – projekt nr 65/19 

d) w sprawie zbycia  nieruchomości na rzecz ENEA Operator Spółka z o.o. z siedzibą w 

Poznaniu – projekt nr 66/19 

e) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w trwały zarząd nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Kobylanka – projekt nr 67/19 

f) w sprawie nadania nazwy urzędowej ulicy w miejscowości Zieleniewo- projekt nr 68/19 

g) w sprawie  nadania nazwy urzędowej ulicy w miejscowościach Morzyczyn, Zieleniewo i 

Cisewo – projekt nr 69/19 

h) w sprawie nadania nazw urzędowych ulic w miejscowości Jęczydół - projekt nr 70/19 

i) w sprawie sprostowania Uchwały Nr IX/63/19 Rady Gminy Kobylanka z dnia 27 czerwca 

2019 r. zmieniającej Uchwałę Nr III/20/10 Rady Gminy Kobylanka z dnia 30 grudnia 2010 r. 

w sprawie uznania za pomnik przyrody – projekt nr 71/19 

j) w sprawie sprostowania Uchwały Nr IX/64/19 Rady Gminy Kobylanka z dnia 27 czerwca 

2019 r. zmieniającej Uchwałę Nr XIX/121/04 Rady Gminy Kobylanka z dnia 25 marca 2004 

r. w sprawie uznania za pomniki przyrody – projekt nr 72/19. 

6. Wolne wnioski.      

7. Zamknięcie posiedzenia.                                                                                                                                                                                                      

Porządek posiedzenia został jednogłośnie przyjęty. 

Ad. 2 

Wnioski do protokołu z posiedzenia komisji w dniu  26.06.2019.  

Brak wniosków do protokołu. 

                                                        

Ad. 3 

Ochrona środowiska, gospodarka odpadami w gminie.  

Członkowie komisji zapoznali się ze sprawozdaniem do którego nie wniesiono pytań. 

 

Ad. 4 

Analiza informacji Wójta o realizacji: 
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a) Regulaminu utrzymania porządku, 

Członkowie komisji zapoznali się ze złożoną informacja do której nie wniesiono pytań. 

d) Gminnego programu ochrony środowiska 

Członkowie komisji zapoznali się ze złożonym sprawozdaniem do którego nie wniesiono uwag. 

e) Programu usuwania azbestu. 

Członkowie komisji zapoznali się ze złożoną informacją. 

Radna Cz. Grabowska złożyła zapytanie ile zostało złożonych wniosków dot. usunięcia azbestu? 

W-ce wójt p. I. Rybarczyk poinformowała, że wszystkie złożone wnioski będą ujęte. Ilość złożonych 

wniosków zostanie podana na sesji RG. 

Przewodnicząca komisji p. D. Orzoł – została oddana większa ilość śmieci –czy  środków w budżecie 

wystarczy? 

W-ce wójt – środków nie wystarczy. Są braki. Podjęte są działania (weryfikujemy, sprawdzamy 

deklaracje). Odbywają się działania na terenach niezamieszkałych.  Są sprawdzane działalności 

gospodarcze (dotyczy zawartej umowy, wielkości pojemników). Planujemy na sesji październikowej 

bądź listopadowej przedstawić sprawę dotyczącą zmodyfikowania deklaracji w odniesieniu do RODO. 

 

Ad. 5 

Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na wykonanie zadania inwestycyjnego 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 1703Z. Przejście przez miejscowość Kunowo” – projekt nr  

61/19 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 

„Powiat Stargardzki ma zamiar aplikować o dofinansowanie  na  przebudowę drogi  powiatowej w 

Kunowie  w ramach  jesiennego  naboru do Funduszu Dróg Samorządowych. Termin naboru upływa 

26 sierpnia br. 

Ze względu na szeroki zakres remontu (budowa jezdni, chodnika i odwodnienia) wartość 

kosztorysowa inwestycji opiewa na kwotę ponad 12 mln zł. Powiat ma szansę na uzyskanie 

dofinansowania  w granicach do 80 %.  Na remont tej drogi, która jest w bardzo złym stanie , 

mieszkańcy Kunowa  czekają od wielu lat.  Udzielenie pomocy finansowej pozwoli na realizację tej 

inwestycji w okresie dwóch lat  2020-2021.” 

W-ce wójt  poinformowała, że mieszkańcy czekają na drogę od 20 lat. Gmina partycypowała w 

kosztach inwestycji powiatowych (ul. B. Chrobrego, droga do Bielkowa). Powiat zobowiązał się 

wykonać inwestycję w okresie 2 lat. Odcinek drogi o długości 2,208 km ma zwierać nawierzchnię, 

ciąg pieszo rowerowy, odwodnienie, podjazdy do posesji. Jest to szansa, której nie powinniśmy 

zmarnować. Dofinansowanie inwestycji przez Gminę jest 10 %. Odbyły się negocjacje. Pierwsza 

wersja dofinansowania była w wysokości 3 000 000 zł. Po negocjacji ustalono kwotę w wysokości 

1 200 000 zł. 

Zostało odczytane pismo ze starostwa informujące, że inwestycja będzie zrealizowana przy 

pozyskaniu dotacji. Ta inwestycja nie ma wpływu na zadłużenie. Budżet planuje się z wyprzedzeniem. 

Przewodnicząca komisji – dlaczego mamy porozumienie na drogę w Kunowie a niebyło na drogę w 

Bielkowie. 

W-ce wójt – dot. Bielkowa – był obowiązek podjęcia uchwały na określony %. Też były zapisy, że był 

obowiązek wpłacenia określonej kwoty. Był podpisany aneks do porozumienia. 

Przewodnicząca komisji  p. D. Orzoł – „padło pytanie na sesji od Przewodniczącej Rady Gminy – 

„czy musimy podejmować uchwałę jak jest złożony wniosek przez Starostwo”. 

W-ce wójt – poinformowała, że była informacja ze Starostwa, że trzeba uchwałę podjąć szybko. 

Uważałam, że to jest warunek podjęcie uchwały, aby złożyć wniosek o dofinansowanie na drogę w 

Kunowie. To porozumienie daje możliwość prawidłowo zaplanować budżet. 

Przewodnicząca komisji – dlaczego mieszkańcy mówią, że radni nie chcą podjąć uchwały. 

W WPF tego nie ma. Dlaczego mniej nie możemy dać. Może ok. 300 000 zł na razie dać. Ja chcę dać. 

Radni są za drogą w Kunowie, ale dać kwotę mniejszą. Pani Łucka powiedziała, że nie musimy 

podejmować uchwały. 
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Radna Cz. Grabowska – może jak będziemy robić budżet to ujmiemy ten wydatek. 

W-ce wójt – ta uchwała nie ma skutku w tym roku. Jak 600 000 zł nie zostanie wydane na drogę w 

Kunowie to wtedy będzie można wydać na inwestycje ustalone przez radnych. 

Radny I. Siwiec – poprosił komisję aby zaopiniować projekt uchwały pozytywnie. 

Radny D. Dąbkowski – czy ze starostwem był poruszany temat drogi Kobylanka-Reptowo? 

Wice wójt – złożony wniosek. Było ustalone, że ciąg pieszo rowerowy utwardzą. Trzeba robić dobre 

działania ze starostwem. 

Komisja wypracowała wniosek aby w § 2 dokonać zmniejszenia na kwotę 300 000 zł. 

Wniosek został przegłosowany w następujący sposób: za-2, przeciw-1, wstrzymał się-1 w obecności 4 

członków komisji. Wniosek został przyjęty. 

Komisja projekt uchwały wraz z wnioskiem zaopiniowała w następujący sposób: za- 2, przeciw-1, 

wstrzymał się-1 w obecności 4 członków komisji. Opinia pozytywna. 

 

 

b) w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Kobylanka na lata 

2013 – 2022 - projekt nr 62/19 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 

„02 września 2019 r. rozpoczyna się nabór wniosków o przyznawania pomocy finansowej na operacje 

typu „Inwestycje w targowiska lub obiekty budowlane przeznaczone na cele promocji lokalnych 

produktów” w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. Ponieważ  jest 

społeczne zapotrzebowanie na tego typu obiekt, gmina Kobylanka ma zamiar aplikować o te środki. 

Planuje się budowę niewielkiego targowiska  zaspokajającego potrzeby lokalnej społeczności, które 

po  jego ewentualnym wybudowaniu, oprócz kosztów utrzymania, będzie generowało również 

dochody w postaci opłaty targowej. 

Jednym z obligatoryjnych warunków przyznania pomocy finansowej w tym naborze jest  integralność 

i spójność zadania z dokumentami strategicznymi gminy.  W celu spełnienia wymogów formalnych 

wniosku, proponuje się wprowadzenie  poniższej zmiany do  Strategii  Rozwoju Gminy Kobylanka na 

lata 2013-2022 : 

1.           str. 102,  punkt 7, tabela 35. Strategiczny program rozwoju  społeczno-gospodarczego 

gminy Kobylanka,  ppkt 1.2.2.  

 Obowiązujący zapis: Głównym zamierzeniem jest upowszechnianie rolnictwa ekologicznego na 

terenie gminy dla uzyskania wzrostu zbytu lokalnych produktów rolnych. 

Proponowana zmiana: Głównym zamierzeniem jest upowszechnianie rolnictwa ekologicznego na 

terenie gminy dla uzyskania wzrostu zbytu lokalnych produktów rolnych. Budowa targowiska 

gminnego. 

2. str. 117,  punkt 9, tabela 39. Plan finansowania Strategii na lata 2013-2022,  

Proponowana zmiana:  

ppkt  1.2.2.   -  dodanie w  tabeli p. 2  kosztu budowy targowiska w wysokości  150 000,00 zł 

ppkt  1.4.1. – zmniejszenie przewidywanych nakładów na miejscowe plany zagospodarowania 

przestrzennego – 150 000,00 zł. 

„Strategia winna być aktualizowana i korygowana w takt zachodzących istotnych zmian w otoczeniu 

wewnętrznym jak  i zewnętrznym   gminy”. 

Aby wniosek o przyznanie pomocy finansowej na budowę targowiska gminnego nie został odrzucony 

na etapie oceny formalnej, niezbędne jest podjęcie uchwały. 

Pełny tekst  Strategii Rozwoju Gminy Kobylanka na lata 2013-2022 dostępny jest na BIP w 

zakładce „Prawo lokalne”.” 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały. 

Komisja projekt uchwały zaopiniowała w następujący sposób: za- 0, przeciw-3, wstrzymał się-1 w 

obecności 4 członków komisji. Opinia negatywna. 

 

c) w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia, w drodze regulaminu niektórych 

składników wynagradzania nauczycieli oraz wysokości i warunków przyznawania nagród dla 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach na terenie Gminy Kobylanka – projekt nr 65/19 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 
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„Ustawa z dnia 13 czerwca 2019 r. o zmianie ustawy – Karta Nauczyciela oraz  niektórych innych 

ustaw (Dz.U. poz. 1287) w art. 34a  określiła, że  nauczycielowi, któremu powierzono sprawowanie 

funkcji wychowawcy klasy, przysługuje dodatek funkcyjny z tytułu sprawowania funkcji 

wychowawcy klasy w minimalnej wysokości 300 zł. Rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej z 

dnia 14 sierpnia 2018 r. zmieniające rozporządzenie w sprawie wysokości minimalnych stawek 

wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli, ogólnych warunków przyznawania dodatków do 

wynagrodzenia zasadniczego oraz wynagradzania za pracę w dniu  wolnym od pracy (Dz.U. poz. 

1587) wprowadziło zapis, że do uzyskania dodatku funkcyjnego  uprawnieni są nauczyciele, którym 

powierzono sprawowanie funkcji nauczyciela opiekującego się oddziałem przedszkolnym. Zmiany w 

tym zakresie wynikają ze zmian ustawowych. 

Jednocześnie wprowadza się zmianę spowodowaną wygaszeniem gimnazjów – w definicji szkoły 

zawartej w regulaminie ten typ szkoły jest zbędny. 

Proponuje się również podwyższenie kwot dodatku funkcyjnego dla dyrektorów                                    

i wicedyrektorów, które nie były zmieniane od 2010 r. 

Ponadto prostuje się omyłkę pisarską polegającą na zbędnym użyciu słowa „stanowiska”                       

w zdaniu dotyczącym pełnienia obowiązków dyrektora. 

Biorąc powyższe pod uwagę, podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne.” 

Komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie w obecności 4 członków komisji.  

 

d) w sprawie zbycia  nieruchomości na rzecz ENEA Operator Spółka z o.o. z siedzibą w 

Poznaniu – projekt nr 66/19 

Uzasadnienie do projektu uchwały; 

„Zgodnie z art.18 ust.2 pkt 9 lit.a ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym 

dokonanie sprzedaży każdej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Kobylanka - do czasu 

określenia przez Radę Gminy zasad zbycia -  wymaga zgody Rady Gminy. 

W dniu 30 maja  2019r. wpłynął   wniosek  od ENEA Operator  Sp. z o.o  Oddział Dystrybucji 

Szczecin o zbycie działki nr 417  o powierzchni 100 m2 w obrębie Morzyczyn z  przeznaczeniem na 

budowę stacji transformatorowej 15/0,4 kV.  Zgoda na lokalizację przedmiotowej inwestycji została 

wyrażona w decyzji Wójta Gminy Kobylanka z dnia 19 grudnia 2012 r. znak sprawy: 

IK.7230.246.2012.BD. Budowa nowej stacji transformatorowej pozwoli na likwidację 

wyeksploatowanej słupowej stacji transformatorowej usytuowanej na działce nr 417 przy Osiedlu 

Południowym oraz spowoduje zwiększenie pewności i jakości zasilania w energię elektryczną 

pobliskich odbiorców.  

Zgodnie z przepisami art.37 ust.3 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r.  ustawy z dnia                     21 

sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami rada gminy w odniesieniu do nieruchomości 

stanowiących własność samorządu terytorialnego może zwolnić z obowiązku zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości przeznaczone na realizację urządzeń infrastruktury technicznej. 

Wartość ww. nieruchomości została ustalona na postawie operatu szacunkowego sporządzonego 

przez rzeczoznawcę majątkowego i wynosi  10.260,00 zł.                                                                                                                             

Biorąc powyższe pod uwagę przygotowano projekt uchwały w przedmiotowej sprawie.” 

Komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie w obecności 4 członków komisji.  

 

e) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w trwały zarząd nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Kobylanka – projekt nr 67/19 

 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 
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„Zgodnie z art.18 ust.2 pkt 9 lit.a ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym do 

wyłącznej właściwości rady gminy należą między innymi podejmowanie uchwał w sprawach 

majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego zarządu dotyczących zasad nabywania, 

zbywania i obciążania nieruchomości o ile ustawy szczególne nie stanowią inaczej. Instytucja 

trwałego zarządu regulowana jest przepisami ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami. Trwały zarząd jest formą prawną władania nieruchomością przez jednostkę 

organizacyjną nie posiadającą osobowości prawnej. Jednostka ma prawo do korzystania                   z 

nieruchomości oddanej w trwały zarząd w celu prowadzenia działalności należącej do zakresu jej 

działania, prowadzenia prac inwestycyjnych, oddawania części nieruchomości w dzierżawę, najem, 

użyczenie. W  dniu 9 września 2019 r. Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kobylance złożył wniosek o 

oddanie w trwały zarząd nieruchomości oznaczonych geodezyjnie nr: 374 i 375 w obrębie Kobylanka 

na rzecz Szkoły Podstawowej w Kobylance. Oddanie w trwały zarząd                                 ww. 

nieruchomości jest niezbędne dla realizacji przez szkołę podstawową zadań statutowych. Szkoła 

Podstawowa w Kobylance ma już w posiadaniu przedmiotowe nieruchomości wobec powyższego 

zasadne jest uregulowanie stanu prawnego nieruchomości ze stanem faktycznym.” 

Komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie w obecności 4 członków komisji.  

 

f) w sprawie nadania nazwy urzędowej ulicy w miejscowości Zieleniewo- projekt nr 68/19 

 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 

„Obowiązki, jakie na gminę nakładają zapisy Ustawy o samorządzie gminnym i Prawo geodezyjne i 

kartograficzne oraz składanie przez właścicieli nieruchomości do Urzędu Gminy                                w 

Kobylance wniosków o nadanie im numeracji porządkowej powodują, że zachodzi potrzeba nadania 

nazwy ulicy w miejscowości Zieleniewo. 

 Działka geodezyjna nr 206/15, obręb Zieleniewo stanowi współwłasność osób prywatnych, 

który wyraziły zgodę na nadanie ww. nazwy ulicy.” 

Komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie w obecności 4 członków komisji.  

 

g) w sprawie  nadania nazwy urzędowej ulicy w miejscowościach Morzyczyn, Zieleniewo i 

Cisewo – projekt nr 69/19 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 

„Obowiązki, jakie na gminę nakładają zapisy Ustawy o samorządzie gminnym i Prawo geodezyjne i 

kartograficzne oraz składanie przez właścicieli nieruchomości do Urzędu Gminy                                w 

Kobylance wniosków o nadanie im numeracji porządkowej powodują, że zachodzi potrzeba nadania 

nazwy ulicy w miejscowościach Morzyczyn, Zieleniewo i Cisewo. 

 Działka geodezyjna nr 44/1, obręb Morzyczyn, 1/15 i 1/18, obręb Zieleniewo, 792/4, obręb 

Cisewo stanowią własność Gminy Kobylanka.” 

Komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie w obecności 4 członków komisji.  

 

h) w sprawie nadania nazw urzędowych ulic w miejscowości Jęczydół - projekt nr 70/19 

 



6 

 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 

„Obowiązki, jakie na gminę nakładają zapisy Ustawy o samorządzie gminnym i Prawo geodezyjne i 

kartograficzne oraz składanie przez właścicieli nieruchomości do Urzędu Gminy                                w 

Kobylance wniosków o nadanie im numeracji porządkowej powodują, że zachodzi potrzeba nadania 

nazw ulic w miejscowości Jęczydół. 

 Działka geodezyjna nr 117/1, obręb Jęczydół stanowi własność Gminy Kobylanka. Działki 

geodezyjne nr 116/59 i 116/64, obręb Jęczydół stanowią własność Krajowego Ośrodka Wsparcia 

Rolnictwa, który wyraził zgodę na nadanie proponowanych nazw ulic.  

Przedmiotowe nazwy ulic nawiązują do istniejących nazw ulic w Jęczydole (ulice – Klonowa, 

Jesionowa, Akacjowa, Jaśminowa, Cedrowa).” 

Komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie w obecności 4 członków komisji.  

 

i) w sprawie sprostowania Uchwały Nr IX/63/19 Rady Gminy Kobylanka z dnia 27 czerwca 

2019 r. zmieniającej Uchwałę Nr III/20/10 Rady Gminy Kobylanka z dnia 30 grudnia 2010 r. 

w sprawie uznania za pomnik przyrody – projekt nr 71/19 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 

„Sprostowanie błędów pisarskich nie doprowadzi do merytorycznej zmiany tekstu uchwały. 

Lokalizacja pomnika przyrody pozostaje bez zmian - załączona do uchwały mapa jest prawidłowa  i 

nie podlegają zmianie.”   

Komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie w obecności 4 członków komisji.  

 

j) w sprawie sprostowania Uchwały Nr IX/64/19 Rady Gminy Kobylanka z dnia 27 czerwca 

2019 r. zmieniającej Uchwałę Nr XIX/121/04 Rady Gminy Kobylanka z dnia 25 marca 2004 

r. w sprawie uznania za pomniki przyrody – projekt nr 72/19 

Uzasadnienie do projektu uchwały: 

„Sprostowanie błędów pisarskich nie doprowadzi do merytorycznej zmiany tekstu uchwały. 

Lokalizacja pomników przyrody pozostaje bez zmian - załączone do uchwały mapy są prawidłowe   i 

nie podlegają zmianie. „ 

Komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie w obecności 4 członków komisji.  

 

Ad. 6  

Radny D. Dąbkowski – dotyczy ciągu pieszo rowerowego Kobylanka-Reptowo. Jesteśmy za drogą w 

Kunowie jak znajda się środki. 

 

                                                                

Ad. 7 

Zamknięcie posiedzenia.               

Po zrealizowaniu porządku obrad posiedzenie zostało zakończone o godz. 19.40. 

 

Protokołowała: 

Joanna Baszak 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych 

 

                                             Dorota Orzoł 

                                                         

 

 


